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2008-04.04 referat af borgermøde 

 
 
 
Dato: 04.04-2008 
Tid: 15.30-17.30 
Sted: Valby medborgerhus 
Mødedeltagere: Katrine Bierberg Larsen (TMF), Helle Nielsen 

(TMF), Nicolai Ryding Hoeg (TMF), Jonas Maria 
Schul ( Schul landskbsarkitekter), Bodil 
(Akacieparken), Erling Groth 
(Forstadskonsulenterne), Einer Jensen (Valby 
lokaludvalg),  Ingolf (Forstander Kolleruphus), 
Dorthe Stender (TMF), fem borgere.  

Deltog ikke:  
 
 
Referat 

 

Katrine indledte mødet med at fortælle om historikken i projektet. Det 
oprindelige dispositionsforslag var for dyrt i forhold til budgettet. 
Projekt ”Plads til Leg” har bevilget penge til et egentligt 
aktivitetsområde i den nordlige ende af cykelruten på grænsen til 
Frederiksberg Kommune. Det har gjort at syd pladsens funktioner har 
ændret sig.  
 
Jonas præsenterede projektet. Et enkelt forslag der består af en 
grusplads (Slotsgrus), med paradisæbletræer og lysmaster. Træerne 
giver med sin lette karakter pladsen et markant positivt udtryk som i 
samspil med lyset, gør stedet venligt. Der er ikke lagt nogle bestemte 
funktioner ind på pladsen. Det er taget hensyn til den gennemgang, 
man må forvente, pladsen vil blive brugt til. De lysmaster der vælges 
har en stikdåse i bunden af masten. Så man ved arrangementer på 
pladsen kan få elekticitet. Forslaget er lavet ud fra, hvad kan vi få, for 
de penge vi har. 
 
Nicolai forklarede forslagets trafikale konsekvenser. Der skal i 
forbindelse med cykelruten etableres anden del af signalanlægget. 
Første del starter ved Søndre Allé anden del skal placeres ud for 
cykelruten. I den forbindelse skal der flyttes et busstoppested, der 
ellers vil blive klemt inde mellem de to dele af signalanlægget.    
 
Katrine supplerede. Muren ind mod Akacieparken skal fjernes, 
træerne ind mod Kolleruphus skal fjernes og erstattes af et grønt hegn. 
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 Side 2 af 3 

Kommentarer: 
 
Einar Jensen: 

• Lokaludvalget har undret sig over, at der ikke er sket noget på 
pladsen før. Det er længe siden processen gik i gang.   

• Muren ind mod Akacieparken skal væk, så der bliver mere 
åbent. 

• Skulpturen hører til på en granitplads og ikke denne plads. 

• Synes godt om forslaget. 
 
Erling og Bodil: 

• Synes godt om forslaget 

• Pladsen kan bruges i mødet mellem de forskellige i 
lokalområdet og den vil møde det regionale i kraft af 
cykelruten. 

• Pladsen kan give et smukt løft til området. 

• Natteravnene kan bruge pladsen om aftenen. 

• Cykelruten og pladsen skal vises i sammenhæng med resten af 
cykelruten, som den er en del af.  

 
 
Ingolf: 

• Er glad for at pladsen ikke lægger op til permanent ophold, da 
Kolleruphus har brug for rolige omgivelser. 

• Det vil give et løft til området, når der bliver ryddet op på 
pladsen. Vigtigt at vedligeholdelsen er i orden, da udtrykket på 
pladsen vil danne præcedens for brugen af pladsen. 

 
Mere almene diskussioner: 
 
Pladsens funktion blev diskuteret, og det er fint at der ikke er lagt 
bestemte aktiviteter på pladsen. Der var enighed om, at lokalområdet 
skal gøre en aktiv indsats, hvis pladsen skal bruges. Evt. med et 
pladslaug, som den på Litauns Plads, eller et fællesråd fra de 
forskellige boligforeninger i lokalområdet. Man kunne lave forskellige 
arrangementer i løbet af året til glæde for lokalområdet og som 
lokalområdet selv arrangerer. Et samarbejde skal skydes i gang for det 
kommer ikke af sig selv. Man kunne lave petanque turneringer eller 
lignende. 
 
Der blev diskuteret permanente bænke på pladsen, og der var enighed 
om, at man ikke er interesseret i permanente bænke. Man kunne 
eventuelt have klapstole eller lignende der kunne tages frem ved 
arrangementer. Der kan måske opsættes tre københavnerbænke langs 
med Valby Langgade, så de står hver for sig.  
 
Der blev snakket om, at man ikke ønskede at pladsen skal bruges til 
øldrikning, hashrygning eller hundepark. Så det er vigtigt at komme 
godt fra start, så disse aktiviteter ikke opstår. 



 Side 3 af 3 

 
Når man blander hastigheder cykler og gående skaber det liv og 
dermed tryghed. 
 
Der var positiv stemning for forslaget og man ser frem til at sker noget 
på området. 

 
 

 
 


